
Protokół Nr 8.15

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Rady Miasta Ełku, które odbyło się
w dniu 20 maja 2015 roku w godzinach 1400– 1445

Obrady Komisji otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Komisji Ewa Awramik.
W posiedzeniu   udział   wzięli  członkowie  Komisji   w/g  załączonej  listy    obecności;  na
12 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 10.  W związku z tym obrady Komisji
i podejmowane decyzje są prawomocne.
W posiedzeniu Komisji nie uczestniczyli radni: Dorota Kruszewska i Michał Tyszkiewicz.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Pierwszy Zastępca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
 Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
 Naczelnik Wydziału Edukacji –  Stanisław Zalewski,
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych – Irena, Katarzyna Podlecka,
 radca prawny Urzędu Miasta – Zbigniew Rachwalski..

Przyjęty porządek obrad:

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.

3. Opinia Komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta Ełku za 2014 rok.
4. Opinia Komisji do projektów uchwał:.

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2015-2027,

2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2015, 

3) w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  miasta  Ełku  za  2014  rok  oraz
sprawozdania z wykonania budżetu miasta Ełku za 2014 rok wraz z informacją o stanie
mienia,

4) w sprawie nadania nazwy parkowi,

5) zmieniający uchwałę w sprawie „Ełckiej Karty Rodziny 3+” 

6) zmieniający  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  planu  sieci  oraz  określenie  granic  obwodów
gimnazjów prowadzonych przez Gminę Miasto Ełk.

5. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu  1    
Przewodnicząca  Komisji  Ewa Awramik  zapoznała  zebranych  z  propozycją  porządku,

informując,  że  w  związku  z  wyjazdem  służbowym  Dyrektora  Muzeum  Historycznego
Kazimierza  Bogusza,  pkt.  3  Omówienie  spraw związanych  z  funkcjonowaniem Muzeum
Historycznego.- zostaje przełożony na kolejne posiedzenie Komisji.                            
Członkowie  Komisji  –  jednomyślnie,  poprzez  aklamację  przyjęli  proponowany  porządek
obrad jw. z wnioskowaną zmianą.

Do punktu  2 
Przewodnicząca  Komisji  Ewa Awramik zwróciła  się  o  zgłaszanie  uwag do protokółu

z poprzedniego posiedzenia Komisji.
Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  jednomyślnie  –  poprzez  aklamację  przyjęli

protokół Nr 7.15 z dnia 22 kwietnia 2015 roku z ostatniego posiedzenia Komisji.  

Do punktu  3
Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Ełku za
2014 rok.  Budżet  miasta  za  2014 rok  zamknął  się  kwotą  wykonania  dochodów 186 753



382,13 zł, co stanowi 101,09% planu i wydatków 174 555 289,82 zł, co stanowi  91,25%
planu.  Nadwyżka  budżetowa  wyniosła  12  198  092,31  zł,  przy  planowanym  deficycie
w wysokości 6 538 310 zł. W 2014 roku spłacone zostały raty kredytów w wysokości 100 000
zł i wykupione obligacje na kwotę 4 000 000 zł. Uwzględniając wolne środki z lat ubiegłych
– 11 870 455,70 zł, spłatę pożyczek – 1 556 513,14 zł i udzieloną pożyczkę – 1 390 000 zł,
pozostały do dyspozycji wolne środki w w kwocie 20 135 161,15 zł.
Wydatki budżetowe zostały wykonane w kwocie niższej od planowanej o ok. 16,7 mln zł,
z czego wydatki bieżące o ok. 8,5 mln zł,  a wydatki majątkowe 8,2 mln zł.  Szczegóły w
przedłożonym radnym sprawozdaniu.

Komisja Rewizyjna Rady Miasta Ełku wydała pozytywna opinię do wykonania budżetu
miasta  za  2014  rok  i  wystąpiła  z  wnioskiem  o  udzielenie  Prezydentowi  Miasta  Ełku
absolutorium. Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie 13 maja 2015 roku postanowiła
pozytywnie zaopiniować wniosek Komisji  Rewizyjnej  w sprawie udzielenia Prezydentowi
Miasta Ełku absolutorium – wniosek Komisji Rewizyjnej i uchwała Nr RIO.IV.0120-177/15 z
dnia 13 maja 2015 roku w załączeniu do protokołu.

Do punktu  4  
1) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2015-2027, który obejmuje zmiany:
I. W załączniku nr 1 zmiany w roku 2015, w tym:
1. Zmniejsza się dochody w 2015 r. o kwotę 250 000 zł, w tym:
    - dochody majątkowe zmniejsza się o kwotę 250 000 zł (dofinansowanie inwestycji:
„Budowa pełnowymiarowego boiska do gry w piłkę z zapleczem na górnej płycie Stadionu
MOSiR w Ełku”),
2. Zwiększa się wydatki 2015 r. o kwotę 77 000 zł, w tym:
    - wydatki  bieżące  o  kwotę  30  000 zł  (zmniejsza  się  o  15 000 zł  środki  na  zakupy
materiałów i wyposażenia w pozostałej  działalności turystycznej, zwiększa się o 45 000 zł
wydatki na prowadzenie szaletu miejskiego przy ul. Zamkowej),
    -  wydatki majątkowe o kwotę 47 000 zł  (zwiększa się o 15 000 zł wydatki na zakupy
inwestycyjne  w  Urzędzie  Miasta  na  zakup  obradowanych  namiotów  na  potrzeby  miasta,
zwiększa  się  o  15 000  zł  wydatki  na  zakupy  inwestycyjne  MOSiR  w  Ełku  –  zakup
automatycznego robota czyszczącego dno basenu, zwiększa się o 17 000 zł wpłaty na fundusz
celowy dla policji na wydatki inwestycyjne). 
3. Zwiększa się przychody budżetu 2015 o kwotę 327 000 zł z tytułu wolnych środków.
     Deficyt budżetu wyniesie 10 714 989 zł
II. W załączniku nr 1 zmiany w roku 2016 związane są ze zwiększeniem dochodów ogółem,
w tym dochodów majątkowych o kwotę 400 000 zł - dofinansowanie inwestycji wieloletniej:
„Budowa pełnowymiarowego boiska do gry w piłkę z zapleczem na górnej płycie Stadionu
MOSiR w Ełku”.  

2)   Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
miasta Ełku, w części dotyczącej prac Komisji:
I)  w  zakresie  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział  Świadczeń
Rodzinnych i Funduszu Alimentacyjnego:
Przesunięcie środków finansowych w kwocie 266 zł z § 3110 w dziale 852 rozdział 85212 
na wypłatę odsetek § 4580.  Wypłaty odsetek jest konieczna, na podstawie ustawy z dnia 04
kwietnia  2014r.  o  ustaleniu  i  wypłacie  zasiłków  dla  opiekunów  (Dz.  U.  poz.567),  która
nakłada na organy obowiązek wypłacenia zasiłków dla opiekunów z wyrównaniem od 1 lipca
2013 r. wraz z odsetkami ustawowymi. 
III) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Promocji, Sportu i
Kultury:
1.  Przeniesienie  kwot  zaplanowanych  w  §  3040  –  nagrody  o  charakterze  szczególnym
niezaliczane do wynagrodzeń do nowego § 4190 – nagrody konkursowe w dziale 750 rozdział
75075, dziale 803 rozdział 80395 i dziale 926 rozdział 92695. 



Zmiana  spowodowana  jest  zmianą  rozporządzenia  Ministra  Finansów  w  sprawie
szczegółowej  klasyfikacji  dochodów,  wydatków,  przychodów  i  rozchodów  oraz  środków
pochodzących ze źródeł zagranicznych.
2.  Przeniesienia  środków w wysokości  15 000 zł  z  działu  630 rozdział  63095 § 4210 na
zakupy inwestycyjne Urzędu Miasta – dział 750 rozdział 75023 § 6060.
Środki zostaną przeznaczone na zakup obrandowanych (oznakowanych logo i herbem Ełku)
namiotów na potrzeby miasta Ełku.
3. Zwiększenie wydatków o kwotę 15 000 zł (dział 926 rozdział 92604 § 6060) na zakupy
inwestycyjne w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji w Ełku.
Zwiększenie spowodowane jest potrzebą zakupu automatycznego robota czyszczącego dno
basenu (odkurzacz basenowy).
Źródło finansowania: wolne środki.
IV)  w  zakresie  dochodów  i  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Zespół
Inwestycji:
Budowa  pełnowymiarowego  boiska  do  gry  w  piłkę  z  zapleczem  na  górnej  płycie
Stadionu MOSiR w Ełku dział 926 rozdział 92695 § 6050
W związku z otrzymaniem informacji od Marszałka Województwa Warmińsko 
– Mazurskiego o wysokości dofinansowania w/w inwestycji na lata 2015-2016 koryguje się
wydatki i dochody przeznaczone w budżecie na realizację tej inwestycji. 
2015 rok: środki własne 1 300 000 PLN, dofinansowanie 200 000 PLN 
2016 rok: środki własne 2 198 000 PLN, dofinansowanie 400 000 PLN
Środki własne w 2015 roku w wysokości  250 000 PLN proponuje się pokryć  z  wolnych
środków.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał,
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali
pozytywnie projekt uchwały   w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta
Ełku na lata 2015-2027.
Następnie  członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  10  głosami  „za”  -  jednomyślnie
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  w budżecie Miasta Ełku na 2015
rok.

3) Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  sprawozdania  z  wykonania  budżetu
miasta Ełku za 2014 rok,  w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego miasta Ełku
za  2014  rok  oraz  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  miasta  Ełku  za  2014  rok  wraz  z
informacją o stanie mienia.

4) Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie nadania nazwy
parkowi - w ostatnim czasie na terenie miasta Ełku powstały nowe tereny służące rekreacji
mieszkańców, m.in. obszar parku edukacyjnego pomiędzy rzeką Ełk i ul. Wojska Polskiego,
stanowiący działki oznaczone w operacie ewidencji gruntów obrębu 1 – Ełk 1 miasta Ełku nr
433  i  nr  434.  Zawiera  on  układ  słoneczny  składający  się  z  kul  granitowych  o  różnych
rozmiarach, plac zabaw w formie gwiazdozbioru Mały Wóz i Wielki Wóz, na jednej z ławeczek
umieszczona jest kamienna postać Mikołaja Kopernika. Propozycja nazwy – park  Mikołaja
Kopernika.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały,
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali
pozytywnie projekt uchwały nadania nazwy parkowi.

5)  Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę
w sprawie „Ełckiej Karty Rodziny 3+” - w związku z przystąpieniem Muzeum Historycznego



w Ełku do inicjatywy „Ełckiej  Karty Rodziny 3+” w zakresie,  udzielania zniżek rodzinom
wielodzietnym z terenu naszego miasta, zachodzi potrzeba wprowadzenia zmiany w uchwale
Nr XXXVII.359.3013 Rady Miasta Ełku z dnia 26 listopada 2013 r. „Ełckie Karty Rodziny
3+”. 
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały,
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali
pozytywnie projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie „Ełckiej Karty Rodziny 3+”.

6)  Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę
w sprawie ustalenia planu sieci oraz określenie granic obwodów gimnazjów prowadzonych
przez  Gminę  Miasto  Ełk.–   w celu  poprawy  warunków  nauki  i  pracy  uczniów  oraz
pracowników Gimnazjum nr 2 w Ełku mieszczącego się w budynku przy ul. Jana Kilińskiego
48, tj.  w budynku,  w którym obok Gimnazjum nr 2 funkcjonuje Szkoła Podstawowa nr 7
z Oddziałami Integracyjnymi – proponuje się zmianę siedziby Gimnazjum nr 2. 
Z dniem 1 września 2015 r. nowa siedziba Gimnazjum nr 2 w Ełku mieściłaby się w budynku
szkolnym przy ul. Koszykowej 1, tj. w budynku szkoły, która z dniem 31 sierpnia 2015 r.
kończy swoją działalność (Zespół Szkół nr 3).
Odległość mierzona od budynku szkoły przy ul. Jana Kilińskiego 48 do proponowanej nowej
siedziby przy ul. Koszykowej 1 wynosi 700 m ( przemieszczając się ulicą Piękną) i ok. 500 m
przemieszczając  się   drogą osiedlową wewnętrzną.  Zarówno budynek szkoły przy ul. Jana
Kilińskiego  48  oraz   budynek  szkoły  przy  ul.  Koszykowej  1  mieści  się  w  obrębie
os. Bogdanowicza, po prawej stronie ulicy Jana Kilińskiego w kierunku do ulicy Grajewskiej.
Granice obwodu Gimnazjum nr 2 w Ełku obejmują m.in. ulice: Jana Kilińskiego, Koszykową
i Piękną.  Z powodu zmiany dotychczasowej siedziby Gimnazjum nr 2 w Ełku przy ul. Jana
Kilińskiego  -  na  nową  siedzibę  przy  ul.  Koszykowej  1-   nie  zachodzi  potrzeba  zmiany
obwodu granic szkoły. 
Biorąc pod uwagę prognozy demograficzne, w tym zakładany dalszy wzrost liczby oddziałów
w Szkole Podstawowej nr 7 z Oddziałami Integracyjnymi przy ul. Jana Kilińskiego 48, dalsze
funkcjonowanie dwóch szkół w budynku przy ul. Jana Kilińskiego 48 spowoduje znaczące
utrudnienia,  w tym wydłużenie  dziennej  pracy szkół.  Obecni  i  przyszli  uczniowie Szkoły
Podstawowej nr 7 z Oddziałami Integracyjnymi  w Ełku w sposób naturalny,  poprzez fakt
zamieszkania w obwodzie tego gimnazjum,  będą  kandydatami do Gimnazjum nr 2.
Funkcjonowanie Gimnazjum nr 2 w odrębnym budynku szkoły otwiera przed szkołą nowe
perspektywy  i  możliwości  rozwoju,  w  tym   sportu  szkolnego  z  wykorzystaniem  bazy
lokalowej oraz terenu posesji szkoły. W  latach 2015 -2022 liczba oddziałów Gimnazjum nr 2
będzie systematycznie  wzrastać (w 2022 r.  -  wzrost  o  10 oddziałów - w stosunku do 21
oddziałów w roku szkolnym 2014/2015) i zwiększenie liczby uczniów ok. 250-300.
Przewidywany skutek finansowy w budżecie Miasta Ełku w roku 2015 - ok. 400 tys. zł, w tym
200 tys. z przeznaczeniem na zadania remontowe i doposażenie budynku przy ul. Koszykowej
1  oraz  ok.  200 tys.  na  funkcjonowanie  szkoły w okresie  od  września  do  grudnia  2015 r.
Przewidywany  koszt funkcjonowania szkoły w obiektach przy ul. Koszykowej 1 - w stosunku
rocznym  ok. 500-600 tys. zł.
Wywiązała się dyskusja.

Radny Robert Klimowicz zwrócił uwagę, że czy mam zgodę właściciela obiektu? Na razie
Rada Powiatu podjęła jedynie uchwałę intencyjną.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – nasza uchwała będzie obowiązywała dopiero od
1 września 2015 roku. Liczymy, że wcześniej będziemy mieli zgodę właściciela obiektu.

Radny  Robert  Klimowicz  –  musimy  wcześniej  mieć  podpisane  przynajmniej  jakieś
porozumienie  z  właścicielem,  jakim jest  Starostwo  Powiatowe.  Wszystko  musi  odbyć  się
formalnie tak, by nadzór nie uchylił naszej uchwały.

Radca Prawny Urzędu Miasta Zbigniew Rachwalski powiedział, że żaden z przepisów nie
mówi  o  tym,  że  musimy być  właścicielem tego  obiektu.  Nasza  uchwała  wejdzie  w życie
z dniem 1 września 2015 roku. Mamy również uchwałę intencyjną Rady Powiatu Ełckiego.



Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  wyjaśnimy  jeszcze  pewne  kwestie  wraz
z Powiatem Ełckim, by wszystkie formalności były zgodne z prawem. Prośba zatem, by na
razie Komisja nie opiniowała tego projektu uchwały. Można to zrobić w momencie, gdy będzie
on wprowadzany na sesję Rady Miasta.

Do punktu  5
 Przewodnicząca  Komisji  Ewa  Awramik  zapoznała  członków  Komisji  z  pismem

w  sprawie  wytypowania  przedstawicieli  Rady  Miasta  do  pracy  w  Społecznej  Komisji
Mieszkaniowej – w załączeniu do protokołu.

Radny Nikodem Kemicer  zwrócił  uwagę na znaczne utrudnienia  w ruchu pieszym na
ul.  Kilińskiego.  Prowadzone  roboty  spowodowały  zdjęcie  płytek  chodnikowych,  są
prowadzone prace ziemne (głębokie wykopy),  powstały duże wyrwy w asfalcie m.in. Przy
ul. Emilii Plater. Prośba, by jakoś rozwiązać ten problem zabezpieczenia przejścia pieszego.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  powiedział,  że  przyjmuje  uwagę  i  zgłosi
wykonawcy.

Radna Irena Markowska zwróciła się z pytaniem – czy park jaki ma powstać przy ul.
Tuwima będzie dostępny dla wszystkich mieszkańców?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – ma to być park otwarty.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
  Przewodnicząca Komisji

Małgorzata Stachowiak           
   Ewa Awramik


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

